
431 432 

B e t æ n k n i n g  

o v e r  fors lag  t i l  lov  o m  a m t s c e n t r a l e r  for  u n d e r v i s n i n g s m i d l e r .  

(Afgivet af undervisningsudvalget den 16. maj 1975). 

Udvalget har behandlet lovforslaget i en 
række møder. I forbindelse hermed har un- 
dervisningsministeren dels skriftligt, dels i 
et samråd besvaret en række spørgsmål. Ud- 
valget har desuden modtaget skriftlige hen- 
vendelser fra Danmarks Lærerforening og 
fra foreningen Skole og Samfund. 

Undervisningsministeren betoner i sit svar 
på et spørgsmål fra udvalget, at der ikke i 
bemærkningerne til lovforslaget ligger en til- 
skyndelse til at øge den pædagogiske stab, 
der allerede er knyttet til de nuværende sko- 
lecentraler og fælleskommunale samlinger, 
ud over, hvad der eventuelt vil kunne vise 
sig påkrævet i det omfang, andre undervis- 
ningsområder end de hidtil betjente (folke- 
skolen og til dels fritidsundervisningen) ind- 
drages under amtscentralens virksomhed. 

Et  flertal (udvalget undtagen fremskridts- 
partiets, det konservative folkepartis og ven- 
stresocialisternes medlemmer af udvalget) 
tilslutter sig ministerens udtalelse og under- 
streger, at der heller ikke fra flertallets side 
ligger en tilskyndelse til en udvidelse af den 
pædagogiske stab. 

Et  mindretal (fremskridtspartiets og det 
konservative folkepartis medlemmer af ud- 

valget) ønsker at understrege, at gennemfø- 
relsen af lovforslaget ikke må medføre en for- 
øgelse af antallet af konsulenter og øvrige 
medhjælpere i forhold til det nugældende 
niveau, ligesom lovforslagets gennemførelse 
heller ikke i øvrigt må medføre en forøgelse 
af de offentlige udgifter på området. 

Et  andet mindretal (venstresocialisternes 
medlem af udvalget), der finder brugeTÍntcr- 
esserne slet repræsenteret i et magtesløst 
repræsentantskab og havde foretrukket, at 
de også havde været repræsenteret i en sær- 
lig styrelse, som havde foretrukket en brede- 
re formulering af § 4, således at det ville 
fremgå, at amtscentralerne også deltager i 
pædagogisk udviklingsarbejde, og som har 
ønsket en minimumsgrænse for amtscentra- 
lernes aktivitetsniveau fastsat, har ikke kun- 
net få tilslutning fra nogen side i udvalget for 
disse synspunkter og har derfor undladt at 
stille konkrete ændringsforslag. Mindretallet 
finder, at lovforslaget trods sine mangler er 
et fremskridt og indstiller det derfor til ved- 
tagelse. 

Udvalget indstiller herefter lovforslaget til 
vedtagelse uændret. 
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